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PROTOKOŁ Nr XXXVII/09 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 października 2009 roku 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  piętnastu radnych Rady Gminy               -  spóźnieni: P. Pałubicki (1010),  
                                                                        J. Karaś (1100) 
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e)  Edyta Zubka                                             -  Radca Prawny 
f)  Kierownik OPS                                          -  Krystyna Szustak 
g)) Dyrektor Zespołu Szkół                            -  Beata Spierewka – Tyrkinhejm 
h)  Dyrektor Zesp. Szkolno-Przedszkolnego  -  Agnieszka Machalewska 
i)  Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                     -   Iwona Warkocka  
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał, 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

         4. Informacja „o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009,  
             w tym o wynikach  egzaminów wewnętrznych, 
        5. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady z analizy oświadczeń  
              majątkowych,   

 6. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Mielno”, 
b) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Żarkowo”, 
c) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska”, 
d) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Borzęcino”, 
e) nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu 

Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego 
Gminy Dębnica Kaszubska, 

f) przyjęcia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe, 

g) zmian w budżecie gminy na 2009 rok. 
       7.  Interpelacje radnych.   

8.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

      10. Zamknięcie obrad. 
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o wprowadzenie w pkt. 6h projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Łabiszewo”, w pkt. 6i projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „planu Odnowy Miejscowości Podole Małe”, w pkt. 6j projektu uchwały 
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kotowo” oraz z pkt 6k 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie miejskiej Słupsk.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanej 
zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana zostały przyjęta jednogłośnie /13 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmiany. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /13 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z  Sesji Nr XXXVI z dnia 30.09.2009 r. uwag nie wniesiono.  
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty /12 za, 1 wstrzymujący /.     
  
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 01 października 2009 r. 
do 28 października 2009 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radny B. Rębas poprosił by w Borzęcinie w ramach projektu budowy oświetlenia 
solarowego na terenie gminy ująć montaż jednej lampy przy skrzyżowaniu obok 
państwa Misztal. 
Radny P. Pałubicki uważa, że przy negocjacjach terminu realizacji zadania 
polegającego na ustawianiu placów zabaw na terenie gminy, należało tak 
negocjować termin by nie był on dzielony na etapy, tylko wynegocjować jeden termin 
– 30.06.2010 r. Uważa, że mogą być problemy z realizacją I etapu tego zadania do 
30.04.2010 r. Prosi także o bliższe dane dotyczące dalszych działań w sprawie 
budowy sali gimnastycznej w Motarzynie i realizacji projektu na remonty naszych 
kościołów. Środki przez parafie zostały zebrane a obecnie okazuje się, że RIO 
inaczej interpretuje przepisy niż Urząd Marszałkowski. 
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Wójt odnośnie placów zabaw poinformował, że miesiąc kwiecień jest miesiącem 
bardziej bezpiecznym niż listopad. Te place tętnią życiem w miesiącach wiosenno-
jesiennych. Nie widzi zagrożenia w planowanych etapach ich budowy. Większy 
niepokój budzi możliwość zabezpieczenia tych placów przed dewastacją.  
Odnośnie realizacji programu na remonty kościoły to zauważył, że gdyby ten 
program był pilotowany przez naszych pracowników to sprawy wyglądały by inaczej. 
Obecnie w Kępicach wystąpiły problemy kadrowe i przedłuża się termin realizacji. 
Burmistrz Kepic realizację tego program traktuje jako punkt honoru i dopilnuje by był 
jak najszybciej realizowany. 
Odnośnie budowy sali gimnastycznej przy Szkole w Motarzynie poinformował, że 
wpłynęło 27 wniosków na realizację zadań w tym programie. Przyznano środki na 
realizację 9 zadań ( w tym 2 nasze zadania) Otrzymaliśmy taką wiadomość i bardzo 
nas to ucieszyło. Jednak później nastąpiły zmiany i poinformowano nas, że  środków 
z Unii Europejskiej nie można przeznaczać na infrastrukturę oświatową, gdyż jest to 
zadanie Państwa i Gminy. Był na rozmowach w Urzędzie Marszałkowskim. 
Planowane są zmiany kadrowe. Marszałek będzie nas reprezentował w Brukseli, 
jego stanowisko ma objąć pan Strug. Marszałkowie M. Strug i K.  Pajora są nam 
przychylni. Mamy tam dobry klimat. Marszałek Strug zapewnił, że jeżeli gmina 
rozpocznie inwestycję to on przyzna środki na jej realizację. Obecnie ten temat jest 
emocjonalny, należy rozważyć na spokojnie zaproponowany nam wariant. Jeżeli 
zadanie nie będzie rozpoczęte, to na żadne środki nie możemy liczyć. Biorąc pod 
uwagę dotychczasową współpracę z Urzędem Marszałkowskim stwierdza, że jak do 
tej pory dotrzymywali swoich obietnic składanych w stosunku do naszej gminy. 
Uważa także, że skoro gmina Główczyce takim  sposobem wybudowała 3 takie sale 
to nam także, to zadanie nie powinno się udać zrealizować.                
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zakończył dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 
Gminy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 01.10. do 30.10.2009 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
                     
 Ad 3 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Z-ca Przewodniczącej Komisji Kultury i Oświaty Irena Tkaczyszyn 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech 
posiedzeniach we własnym gronie oraz na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji. Na posiedzeniach we własnym gronie omawiano następujące tematy: 
dowożenie dzieci do szkół, dożywianie, wypoczynek dzieci w okresie letnim, 
analizowano informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Dębnica 
Kaszubska w roku szkolnym 2008/2009 oraz opiniowano pozostałe materiały na 
dzisiejszą sesję. / Protokoły z posiedzeń dostępne w BIP i Biurze Rady/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
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b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji oraz na 2 we własnym gronie. Jedno posiedzenie było związane z   kontrolą 
wydatków za 9 miesięcy w Biurze Obsługi Szkół. Z wynikami kontroli radni zostaną 
zapoznani na następnym posiedzeniu rady. Kolejne posiedzenie poświęcone było 
opiniowaniu materiałów na dzisiejszą sesję.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
 
c/ 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski  
poinformował, że komisja spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji rady oraz na dwóch we własnym gronie. Na jednym posiedzeniu członkowie 
komisji zajęli się infrastrukturą wodno-kanalizacyjną na terenie gminy, na kolejnym  
posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję.  Opinię członków komisji 
zostaną podane przy ich podejmowaniu.  
Radna A. Łomża poinformowała, że po zapoznaniu się z jakością wody na terenie 
gminy (wyniki badań) komisja stwierdza, że najgorsza jakość występuje w Jaworach ( 
nie wiadomo jak występujący tam problem rozwiązać) oraz w Gałęzowie gdzie woda 
bez przegotowania nie nadaje się do spożycia. Nie jest wykonana inwentaryzacja 
sieci. W Dębnicy Kaszubskiej sieć wykonana jest z rur azbestowo – cementowych. 
Zakład Gospodarki Komunalnej ma podpisane 2818 umów na dostarczanie wody z 
tego 75% jest opomiarowanych. Zakład przymierza się do wprowadzenia od 2011 
roku opłaty za legalizację liczników.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy wiadomo ile jest gospodarstw 
domowych na terenie gminy. 
A. Łomża poinformowała, że nie ma takiej wiedzy. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że w Gminie nie ma także takiej wiedzy. Takie dane 
można jedynie przyjąć statystycznie. 
Radna A. Łomża prosi o informację w jaki sposób planuje się rozwiązać sprawę 
jakości wody w Jaworach? 
Wójt poinformował, że mieszka tam 30 rodzin ok. 140 osób, nie wie gdzie leży 
przyczyna takiego stanu wody. Wodociąg był remontowany tą samą technologią jak 
w Podwilczynie, gdzie po przeprowadzeniu remontu osiągnięto zamierzony cel i 
uzyskano dobrą jakość wody. Natomiast w Gałęzowie ujęcie znajduje się na terenie 
byłego gospodarstwa rolnego i zostało ono skażone nieczystościami. Obecnie ma 2 
oferty na remont wodociągu w Jaworach. Przy zawieraniu umowy chce wprowadzić 
zapis, że należność za wykonanie prac zostanie uiszczona po sprawdzeniu 
zastosowanej technologii i otrzymaniu dobrej jakości wody.  
Radna A. Łomża zauważyła, że technologia z zastosowaniem podchloranu sodu jest 
droga i prowadzi do wypłukania żelaza z rur. Uważa, że wskazane jest zastosowanie 
technologii z nadmangamianem potasu.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że w Dębnicy Kaszubskiej jest największa różnica 
pomiędzy wyprodukowaną wodą a jej zużyciem. 
Radna A. Łomża poinformowała, że Prezes chce zlecić opomiarowanie gospodarstw 
domowych w Dębnicy Kaszubskiej firmie zewnętrznej.  W roku bieżącym 
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zamontowano 119 liczników. Głównym mankamentem jest brak inwentaryzacji sieci, 
nie wiadomo gdzie są awarie, szuka się po omacku, jest dużo dziwnych przyłączy. 
Dużo wody w przypadku mniejszych ujęć wody zużywana jest do  płukania sieci. 
Ponadto poinformowała, że opomiarowanie Dębnicy Kaszubskiej ma być zakończone 
w 2010 roku.         
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
  Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że na jego ręce wpłynęła 
informacja „O stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009, w tym o 
wynikach egzaminów zewnętrznych /załącznik Nr 3 do protokołu. Informacja była 
analizowana na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Panią Iwonę Wójcik 
– Dyrektora BOS o zapoznanie z tą informacją. 
I. Wójcik poinformowała, że informacja powstała przy współpracy z BOS-em i 
Dyrektorami Szkół z terenu Gminy. Informacja była analizowana przez wszystkie 
komisje. Komisja Oświaty analizowała ja bardzo dokładnie na posiedzeniu w którym 
uczestniczyli także dyrektorzy szkół. Uważa, że nie ma potrzeby ponownego 
analizowania informacji. Prosi o zadawanie pytań celem wyjaśnienia lub uzupełnienia 
przedłożonej informacji. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad informacją. 
Radna A. Łomża zwróciła uwagę na duże różnice w wynikach egzaminu 
gimnazjalnego w poszczególnych klasach. 
B. Spierewka-Tyrkinhejm – dyrektor Zespołu Szkół poinformowała, że taka sytuacja 
ma miejsce z uwagi na fakt, ze uczniowie na starcie nie reprezentują tego samego 
poziomu. Przeważnie do klas „d” i „e” przydzielani są uczniowie, którzy powtarzają 
klasy. Obecnie chce to zmienić, chce wyrównać poziom klas na początku. 
Radna J. Karaś zauważyła, że Komisja Oświaty od dłuższego czasu zwracała uwagę 
na ten fakt. Członkowie komisji uważali, że młodzież uczęszczająca do Gimnazjum 
nie powinna być przyjmowana klasami ze szkoły podstawowej. Do tego czasu 
tłumaczono nam, że taka forma przyporządkowania do klas była podyktowana tym, 
że w naszych szkołach były różne wiodące języki obce.  
Radny M. Mnich uważa, że pogląd pani dyrektor jest słuszny. Zauważył także, że 
klasy słabsze także osiągają dobre wyniki. Uważa, że wiele zależy od samych 
uczniów.  
Wójt prosi o informację w jaki sposób prowadzona jest praca z dziećmi wybitnie 
uzdolnionymi? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił uwagę na fakt, że tworząc nowe klasy 
nie należy tak dzielić by powstały klasy składające się z mocnych i słabych uczniów. 
Zastanawia go także, czy dzielenie klas wychodzących z podstawówki ma sens. 
I. Warkocka – dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogolewie uważa, że takie podziały 
mają sens. Pomieszanie uczniów wpływa motywująco, jestem nowy , pracuję na 
własną opinię. 
B. Spierewka-Tyrkinhejm zauważyła, że niejednokrotnie sami rodzice proszą o 
przeniesienie do innych klas, nie zawsze uczniowie mają z sobą dobry kontakt. Zbyt 
długie przebywanie w tym samum gronie nie zawsze jest dobre. 
A. Machalewska – dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego zauważyła, że takie 
zmiany są także wskazane z uwagi na przygotowanie uczniów do przejścia do szkół 
ponadgimnazjalnych.  
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I. Warkocka uważa, że dzieci zdolne są od razu zauważalne. Dla tych dzieci 
organizowane są dodatkowe zajęcia i prowadzi się z nimi prace indywidualne. 
Niejednokrotnie problemem jest współpraca na linii szkoła – dom. Rodzice nie 
zawsze zainteresowani są dziećmi i całą odpowiedzialność za wykształcenie i 
osiągane wyniki zrzucają na szkołę. 
B. Spierewka – Tyrkinhejm poinformowała, że przy szkołach działają koła 
zainteresowań. Można zauważyć, że im trudniejszy przedmiot tym zainteresowanie 
uczestnictwem jest mniejsze. Dzieci mają możliwość, tylko muszą chcieć. W Słupsku 
uczniowie w takim wypadku mają indywidualny tok nauczania. Uczniowie – laureaci 
konkursów przedmiotowych mają indywidualny tok nauczania oraz korepetycje. 
A. Machalewska stwierdziła, że jest praca z dziećmi zdolnymi. 
I. Wójcik uważa, że w naszych szkołach z dzieciom uzdolnionym także należałoby 
organizować indywidualny tok nauczania. Nie należy także przerzucać obowiązku 
nauczania dzieci na rodziców. Szkoła ponosi główny ciężar, a co raz częściej spotyka 
się zarzuty w prasie, że jest on przerzucany na rodziców.  
Wójt także uważa, że rodzice nie są w stanie niejednokrotnie pomóc dziecku  
w nauce. 
I. Warkocka zauważyła, że nauczyciele nie dążą do przerzucenia ciężaru nauki na 
rodziców, chcą by rodzice wspierali ich działania. Rolą rodzica ma być pomoc 
dziecku a nie odrabianie lekcji za nie. 
Radni nie wnieśli innych uwag. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zamkną dyskusję w tym temacie. 
 
Ad 5  

Wójt Gminy poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie informacji z analizy 
oświadczeń majątkowych. 
Sekretarz Gminy przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych  Wójta Gminy 
(załącznik Nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił analizę oświadczeń 
majątkowych radnych (załącznik Nr 5 do protokołu). 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych analiz. 
 
Ad 6 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Mielno”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 6 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. Komisja ma uwagi do planowanych 
kosztów na remonty świetlic. 
Wójt zauważył, że gdyby te remonty były z naszych środków, to odbyły by się w 
minimalnym zakresie. Kosztorysy wykonane są pod program, więc musi być 
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wykonany zgodnie z wymogami. We wszystkich obiektach do wymiany kwalifikuje się 
pokrycie dachowe, podłogi, stolarka. W związku z tym, ze pojawiła się szansa 
uzyskania dofinansowania w 75% zdecydowano się na taki zakres prac. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
/ w trakcie głosowania nieobecny P. Pałubicki/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
b/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Żarkowo”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 7 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
/ w trakcie głosowania nieobecny P. Pałubicki/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
c/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
8). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
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b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 14 za, 1 wstrzymujący) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
d/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Borzęcino”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
e/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do 
zasobu mienia komunalnego Gmin y Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
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c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
f/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy nasza gmina wchodzi w program 
ogrzewania solarowego? 
Wójt poinformował, że program solarowy jeszcze nie ruszył. Został przesunięty na 
następny roku. Poinformował także, że Gmina w tym programie nie może być 
partnerem. Partnerem mogą być Stowarzyszenia a nie jednostki samorządu 
terytorialnego. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem co jest powodem, że ten 
program dopiero teraz staje na sesji skoro został opracowany w 2006 roku? 
Wójt poinformował, że proces został rozpoczęty zgodnie z wymogami przepisów w 
tym zakresie. Sprawa nie została zakończona. Trudno kogokolwiek winić. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że program został uzgodniony przez Marszałka 
Województwa a w ślad za tym nie poszła uchwała rady. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem o koszt opracowania 
tego planu. 
Wójt poinformował, że 3.300 zł.  
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 14 za, 1 wstrzymujący). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
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g/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Skarbnika o krótkie uzasadnienie do 
projektu uchwały. 
Skarbnik poinformował, że projekt był omawiany na wszystkich posiedzeniach 
komisji. Radni są zapoznani szczegółowo z wprowadzanymi zmianami. Wszystkie 
wprowadzone zmiany mają za zadanie dostosowanie budżetu do jego wykonania w 
roku bieżącym. Zadania, które z różnych przyczyn nie będą realizowane już w roku 
bieżącym są przeniesione do realizacji w roku przyszłym. Wszystkie wprowadzone 
zmiany znajdują odzwierciedlenie w wykazie zadań inwestycyjnych planowanych do 
realizacji w 2009 r. oraz w limicie wydatków na wieloletnie plany  inwestycyjne w 
latach 2009 – 2011.  
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
h/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Łabiszewo”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
13 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
i/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Podole Małe”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
14 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
 
j/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Kotowo”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
15 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
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k/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej gminie miejskiej Słupsk.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
16 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały. 
Wójt poinformował, że pomoc finansowa skierowana ma być do Państwowej Straży 
Pożarnej na zakup samochodu bojowego. Jednostka by go otrzymać musi posiadać 
wkład własny. Jednostka PSP nie posiada dochodów własnych, gdyż nie prowadzi 
działalności gospodarczej. Korzystamy z usług ich sprzętu (np. podnośnik przy 
obcinaniu drzew). Uważa, że warto przeznaczyć środki na ten cel.  
Skarbnik poinformował, że w przypadku nie przedłożenia faktury zakupu dotacja 
podlega zwrotowi.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Przewodniczących komisji, które 
opiniowały projekt uchwały o przedstawienie opinii.  
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 15 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr  29 do protokołu. 
 
Ad 7 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
 
 
Ad 8 - 9 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że jest mile zaskoczona przeprowadzeniem 
remontu drogi powiatowej z Gogolewa do drogi 210.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o podjęcie interwencji w celu naprawy 
nawierzchni asfaltowych w Dębnicy Kaszubskiej na ulicach: Strażacka, Sobieskiego, 
Skarszewska ( ta droga nie jest naprawiona od 1995 r tj. od czasu gdy wykonano tam 
przejście pod kanalizację), Kościelna – Zjednoczenia dojazd do drogi przy dawnym 
CPN.  
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Wójt poinformował, że  wykonanie tych prac ma na uwadze. Sądził, że uda się je 
wykonać jeszcze w miesiącu październiku. Obecnie ZDP realizuje zadania w innej 
części powiatu. Na początku listopada wejdą z pracami na drodze do Podwilczyna i 
w tym czasie wykonamy te remonty. 
Radna U. Frankowska prosi o przeprowadzenie chociaż bieżącego remontu chodnika 
prowadzącego do cmentarza w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt zauważył, ze jest dużo uwag do działalności ZGK. Zatrudniona tam grupa ludzi 
jest mało odpowiedzialna za realizację zadań. Większość wykonanych przez nich 
zadań jest źle wykonana. Każdy z tych pracowników wymaga kierownika. Nie wielu 
jest tam pracowników, na których można polegać. Ta sytuacja trochę nie dziwi, gdyż 
porządni fachowcy zawsze znajdą sobie pracę. Ma jednak nadzieję, że prace przy 
remoncie chodnika do Święta Zmarłych zostaną wykonane. 
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku wyrażenia woli wsparcia 
finansowego mieszkańców w budowę konkretnych dróg gminnych, gmina przystąpi 
do wspólnego realizowania takiego zadania? 
Wójt poinformował, że wprowadzenie takiej inwestycji do realizacji będzie 
uzależnione od woli rady. Jeżeli mieszkańcy zadeklarują wkład własny, to na pewno 
realizacja zadania będzie przyspieszona. Sądzi, że radny ma na uwadze drogę przy 
jego posesji ale w tym przypadku należy się liczyć z tym, że nie jest to droga 
dojazdowa, jest to droga prawie prywatna i w tym przypadku realizacja może być 
odkładana, ale tak jak zaznaczył decydujący głos będzie należał do radnych. 
Obecnie po usunięciu usterek na osiedlu „Czyn”, które powstały w związku z 
prowadzonymi pracami kanalizacyjnymi chce w ramach współpracy z tą spółdzielnią 
wykonać prace polegające na budowie parkingów dla mieszkańców tego osiedla.  
Radny M. Mnich zwrócił także uwagę na fakt, że osoby, które wykonują prace 
porządkowe w Dębnicy Kaszubskiej widywane są tylko przy ulicy Zjednoczenia. Prosi 
by nie zapominać, że w Dębnicy jest nie tylko ta ulica. Uważa, że osoby te winny być 
bardziej szczegółowo rozliczane z tych prac. 
Wójt poinformował, że do sprzątania zatrudnione są osoby z prac społeczno 
użytecznych ( 2 godziny dziennie). Te osoby w ogóle nie czują potrzeby pracy. 
Trudno cokolwiek od nich wymóc. 
K. Kubat – Sołtys Wsi Starnice zwróciła się z pytaniem gdzie może zorganizować 
zebranie wiejskie? 
Wójt poinformował, że zebrania wiejskie będą odbywać się zgodnie z 
harmonogramem. Z uwagi na fakt, że w Starnicach nie ma świetlicy wiejskiej to 
proponuje odbyć to zebranie w świetlicy w Borzecienie a mieszkańcy zostaną tam 
dowiezieni na koszt Gminy. Sołtys może zorganizować to zebranie w innym 
wskazanym przez siebie miejscu. Prosi by porozmawiać z właścicielem 
mieszczącego się tam pensjonatu, może wyrazi zgodę. 
Radna J. Karaś prosi o informacje, czy coś się zmieniło w sprawie możliwości 
przejęcia przez Gminę terenów po byłym CPN przy ulicy Zjednoczenia? 
Wójt poinformował, że nie. Właściciel terenów jest w trakcie przekształceń, obecnie 
trwają procesy porządkujące prawa własności – brak ksiąg wieczystych. 
Radna U. Frankowska prosi o podjęcie starań w celu przeprowadzenia remontu 
chodnika od Garbarni w stronę centrum Dębnicy oraz o odtworzenie chodnika po 
stronie GOK w stronę przystanku. 
Wójt poinformował, że na żadnych mapach nie ma zlokalizowanego chodnika przy 
budynku GOK i z uwagi na wąski pas drogowy nie ma możliwości jego budowy w tym 
miejscu. Odnośnie pozostałych prac w zakresie inwestycji drogowych w Dębnicy 
Kaszubskiej uważa, że radni są dobrze poinformowani. Wszyscy zdajemy sobie 
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sprawę z faktu, że stan drogi wojewódzkiej i chodników zlokalizowanych przy tej 
drodze jest fatalny. W tym zakresie od wielu lat nie było żadnych prac. Obecnie wg 
kosztorysu wykonanie prac w tym zakresie to koszt około 10 mln. zł. Wszyscy przed 
rozpoczęciem jakichkolwiek rozmów zadają pytanie, ile dołoży Gmina? Chodniki są 
do przełożenia na całej długości. Drobne sprawy będziemy naprawiać. Będziemy 
ustalać zakres prac w tym zakresie na przyszły rok. 
Radny P. Pałubicki uważa, że należy zwiększyć ilość wycinanych drzew rosnących 
przy drogach. Co roku prowadzone są wycinki. Wycinane są pojedyncze drzewa. 
Większość drzew zagraża bezpieczeństwu nie tylko użytkownikom samochodów, ale 
także pieszym. Przepisy w tym zakresie są nie życiowe. Jest za sadzeniem drzew 
przy drogach, ale w odpowiednich miejscach. Niejednokrotnie do wycinki dochodzi 
gdy coś się stanie, a tak nie powinno być. Uważa, że należy apelować do zarządców 
dróg by wymóc jak największą ilość drzew do wycinki. Powinno się je wyciąć raz a 
porządnie. Natomiast jeżeli nie można jakiegoś drzewa wyciąć to w celu 
zapobieżenia nieszczęściu powinno się je ogłowić. Ten temat jest pilny, należy go 
nagłaśniać. Teraz jest okres jesienny i można wiele w tym temacie zrobić. 
Wójt uważa, że ten temat także jest znany radnym. W tym zakresie staramy się o 
wycięcie jak największej ilości drzew rosnących bezpośrednio w pasie drogowym, ale 
z uwagi na obowiązujące przepisy nie zawsze osiągamy zamierzony cel. Uważa, że 
na sesję rady można zaprosić osobę z Wydziału Ochrony Środowiska.  
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz  poprosił o uzgodnienie zapisu w 
protokole z posiedzenia  Wspólnego Posiedzenia Komisji z dnia 15.10.2009, Nr 
33/09. W protokole zapisano, że tereny od Dębnicy kaszubskiej w stronę Grabina do 
istniejącej drogi betonowej prowadzącej do Skarszewa Górnego przeznaczyć pod 
budownictwo mieszkaniowe. Jego zdaniem te tereny miały być przeznaczone pod 
infrastrukturę przemysłową.. 
Radni podzielili zdanie Przewodniczącego. Protokoł zostanie poprawiony w tej 
spornej części protokołu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że zgodnie z 
wcześniejszymi ustaleniami otwiera dyskusję w sprawie uchwały nr XXXIII/223/2009 
z dnia 26.06.2009 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pod 
nazwą „Program przeciwdziałania rakowi szyjki macicy w gminie Dębnica Kaszubska 
na lata 2010 –2014”. Uważa, że należy ponownie zastanowić się, czy należy tę 
uchwałę realizować. Po przeczytaniu artykułu „Zaszczepić wiedzę” (załącznik Nr 17)  
oraz innych materiałów w tym temacie dostępnych w internecie uważa, że jest to lob 
bing producentów szczepionki. Uważa, że należy przede wszystkim zaszczepić w 
kobietach świadomość systematycznych badań pod kątem raka szyjki macicy. W 
spotkanych wypowiedziach specjalistów spotyka się stwierdzenia, ze ta obecnie 
dostępna szczepionka jest nie do końca przebadana. Szczepionka pozostawia skutki 
uboczne i odnotowano także zejścia śmiertelne po jej przyjęciu. 
Radna A. Łomża zauważyła, że przyjęcie szczepionki jest ryzykiem, jest to 
ingerencja w układ imunologiczny. Wirusów wywołujących raka szyjki macicy jest 
wiele. Szczepionka chroni przed dwoma szczepami wirusa. Należy pamiętać, że jest 
to wirus przenoszony drogą płciową. W celu zapewnienia ochrony należy przyjąć trzy 
dawki szczepionki. Firmy farmaceutyczne stać na szeroko zakrojoną reklamę w 
środkach masowego przekazu.  
Radny P. Pałubicki uważa, że te uchwałę mimo wątpliwości podjęto trochę za 
pochopnie, chociaż w dobrej wierze. Mając córkę będzie się głęboko zastanawiał czy 
ją zaszczepić znając możliwość wystąpienia skutków ubocznych. Przed radnymi 
trudna decyzja, utrzymać podjętą uchwałę i szczepić po wyrażeniu zgody przez 
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rodziców, po zapoznaniu ich szczegółowo z pozytywnymi i negatywnymi skutkami tej 
szczepionki, czy ją uchylić?  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, ze nie ma sensu szczepić 
trzynastolatek. Uważa, że te szczepienia nie powinny odbywać się na koszt budżetu. 
Radna A. Łomża zauważyła, że w Polsce brak jest specjalisty, który podpisałby się 
pod jednoznaczną opinią w tym zagadnieniu. Szczepionka na naszym rynku 
dostępna jest od 2 lat. Szczepienie nie jest obowiązkowe, ale lekarze zalecają to 
szczepienie. Rodzice decydują o szczepieniu. Uważa, że radni postąpili słusznie 
podejmując tą uchwałę i jeżeli rodzice zdecydują się na szczepienie to powinniśmy to 
sfinansować.  
Wójt obawia się, że w przypadku finansowania szczepień będzie to działać na 
młodzież, że jak jest zaszczepiona to wszystko jej wolno, nie będzie żadnych 
zahamowań. Wie, że nie wszystkich można mierzyć jedną miarą. Szczepionka 
obecnie jest hitem firm farmaceutycznych i zależy im na jak największej sprzedaży. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że w krajach gdzie kobiety w 100% 
wykonują badania profilaktyczne na raka szyjki macicy umieralność jest znikoma. 
Jako przykład podał Filandię, gdzie umiera tylko 15 kobiet rocznie. Natomiast w 
Polsce gdzie tylko 15% kobiet poddaje się badaniom profilaktycznym umiera 2.500 
kobiet. Uważa, że należy położyć większy nacisk na edukację młodzieży w zakresie 
profilaktyki zdrowotnej.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, co skłoniło projektodawców do złożenia 
projektu tej uchwały? 
Wójt poinformował, że przesłanką do podjęcia tej uchwały było to, że inne samorządy 
z naszego powiatu podjęły uchwały w tym temacie. 
Sekretarz zauważyła, że po toczącej się dyskusji nie ma zdania w tym temacie. 
Uważa, że w przypadku nie realizowania uchwały część środków można przerzucić 
na realizację zajęć sportowych w szkołach. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że szczepień bez woli rodziców nie 
wolno wykonywać. Jeżeli podjętej wcześniej uchwały nie uchylimy, to w budżecie na 
2010 rok musimy zaplanować na ten cel środki. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem w jaki sposób będzie realizowana uchwała? 
Sekretarz poinformowała, że w drodze konkursu przez Zakład Opieki Zdrowotnej.  
W ogłoszeniu musi być podana wartość zadania. Podobne uchwały są także 
realizowana przez duże miasta.  
Radny M. Mnich zauważył, że co roku szczepieniu podlegałoby od 50 do 60- 
dziewcząt. Uważa, że zdrowie nie ma ceny, ale w chwili obecnej nie mamy gwarancji 
skuteczności tej szczepionki. 
Radny P. Pałubicki uważa, że skoro wcześniej rada  przewidywała środki na ten cel 
to w przypadkach gdy rodzice będą chcieli zaszczepić córkę to indywidualnie można 
to zadanie współ finansować. Jego zdaniem należy rozpowszechniać wśród kobiet 
wykonywanie badań cytologicznych w ramach profilaktyki zdrowotnej już od 
najmłodszych lat.  
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem, czy można wykonanie tej uchwały zawiesić 
na pewien okres? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że uchwałę należy uchylić i po pewnym 
czasie ponownie zająć się tym problemem. Jego zdaniem nie ma sensu utrzymywać 
w mocy uchwałę dla kilku chętnych. 
Radny B. Rębas postawił wniosek o uchylenie uchwały Rady Gminy nr 
XXXII/223/2009 z dnia 26.06.2009 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu 
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zdrowotnego pod nazwą „Program przeciwdziałania rakowi szyjki macicy w 
gminie Dębnica Kaszubska na lata 2010 –2014”. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego 
B. Rębasa 
Wynik głosowania wniosku:  8 za, 4 przeciw, 2 wstrzymujące. 
(w trakcie głosowania nie obecna I. Kiernicka). 
Radny M. Mnich uważa, że przed uchyleniem tej uchwały należałoby zasięgnąć opinii 
rodziców w tej sprawie. 
Radny D. Ostrowski uważa, że ta uchwała dotyczy ok. 60 dziewcząt naszej gminy i 
winna być bardziej rozpropagowana. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że należy cały proces rozpocząć od 
szerokiej edukacji w tym zakresie. 
Radna A. Łomża zauważyła, że ta szczepionka chroni także przed innymi chorobami 
i jest to także edukacja. Tak samo jak radny Mnich uważa, że w tym przypadku 
decydujący głos powinien należeć do rodziców. Uważa za plus dla rady, że podjęto 
taką uchwałę i sądzi, że warto ją utrzymać, gdyż może część rodziców zdecyduje się 
na zaszczepienie dziewcząt. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił radnym uwagę na fakt, że w 2010 roku 
czeka nas realizacja wielu zadań ze środków budżetowych. Z uwagi na kryzys 
wpływy w wielu przypadkach będą niższe niż zakładano. Na pewno wystąpią 
trudności  
w planowaniu budżetu na 2010 rok i sądzi, że trudno będzie wygospodarować środki  
w budżecie na realizację tego zadania. Uważa, że główny nacisk należy położyć na 
edukację w tym zakresie. Edukacja winna odbywać się w szkole i w domu. Jego 
zdaniem młodzież powinna wiedzieć w jaki sposób można uchronić się przed tą 
chorobą. 
Wójt zauważył, że na terenie gminy występują jeszcze inne schorzenia i nie wiadomo 
w jaki sposób prowadzić edukację społeczeństwa.  
Radna A. Łomża poinformowała, że wielu mieszkańców naszej gminy choruje 
onkologicznie i nie wiadomo gdzie tkwi przyczyna. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się do Wójta z pytaniem, co sądzi w 
sprawie dyskutowanej uchwały? 
Wójt poinformował, że po zapoznaniu się z artykułem i wysłuchaniu toczącej się 
dyskusji jest za uchyleniem podjętej uchwały. Jest za rozpowszechnianiem 
profilaktyki i nie tylko w tym zakresie. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz w związku z powyższymi wypowiedziami 
prosi o wprowadzenie pod obrady dzisiejszej sesji podjęcie uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały nr XXXIII/223/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
26 czerwca 2009 roku w sprawie przyjęcia gminnego programu zdrowotnego 
pod nazwą „program przeciwdziałania rakowi szyjki macicy w gminie Dębnica 
Kaszubska na lata 2010 – 2013”. 
Powyższe uzasadnił tym, że w chwili podejmowania uchwały radni nie mieli pełnej 
wiedzy w powyższym temacie. Obecnie wiedzą, że szczepionka działa tylko na dwa 
szczepy wirusa, ma negatywne oddziaływanie na układ imunologiczny, nie zostały 
zakończone badania laboratoryjne, dochodzi do zgonów wśród szczepionych osób. 
Zwraca również uwagę na konieczność zwiększania świadomości wśród młodych 
kobiet, co do regularnego przeprowadzania  badań profilaktycznych mających na 
celu wczesne wykrywanie raka szyjki macicy oraz położenie większego nacisku na 
edukację młodzieży w zakresie czynników mających wpływ na ryzyko zachorowania. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad zmianą porządku 
obrad., 
W wyniku głosowania radni jednogłośnie przyjęli propozycję zmiany porządku obrad 
/14 za/. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
uchylenia uchwały nr XXXIII/223/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 26 
czerwca 2009 roku w sprawie przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pod nazwą 
„program przeciwdziałania rakowi szyjki macicy w gminie Dębnica Kaszubska na lata 
2010 – 2013”. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta / 8 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący/. 
( w trakcie głosowania nieobecna I. Kiernicka). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu/.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że na jego ręce wpłynęło 
zaproszenie Starosty Słupskiego na debatę w sprawie funkcjonowania rolnictwa na 
terenie powiatu, która odbędzie się z udziałem posłów w siedzibie Starostwa, w dniu 
09.11.br. (załącznik Nr ... do protokołu). 
Prosi by osoby zainteresowane wzięły udział w debacie. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że na jego ręce do wiadomości  
wpłynęła skarga pana Tomasza Boli – nauczyciela tutejszego Gimnazjum na panią 
dyrektor. Z treścią skargi radni zapoznali się na posiedzeniach swoich komisji. 
Badaniem zasadności skargi w chwili obecnej zajmuje się Wójt jako organ 
prowadzący, ale zgodnie ze statutem z uwagi na fakt, że skarga dotyczy dyrektora 
naszej jednostki przekazuje ją do zbadania i rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 
Radny B. Rębas poinformował, że komisja przeprowadziła już rozmowę z Panią 
Dyrektor Gimnazjum i ustaliła, że konflikt powstał w wyniku nieporozumień 
związanych z prowadzonymi zajęciami z etyki. Komisja swoje stanowisko przedstawi 
po wysłuchaniu Pana T. Boli na następnej sesji. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że do biura rady wpłyną także 
protokoł z zaleceń pokontrolnych wydanych przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 
Gdańsku po przeprowadzeniu kontroli kompleksowej. Poinformował, że omówieniem 
tego protokołu radni zajmą się na następnej sesji. 
Sekretarz poinformowała, że na Wójcie Gminy ciąży obowiązek zapoznania radnych 
z wynikami tej kontroli. Zgodnie z przepisami skorzystaliśmy z prawa złożenia 
zastrzeżenia co do wyników kontroli. Złożyliśmy stosowne wyjaśnienia . RIO ma 30 
dni na ustosunkowanie się co do ich treści. Czekamy na odpowiedź. 
Stanisław Jank – Radny Rady Powiatu poinformował, że od dłuższego czasu czyni 
starania, by Zarząd Dróg Powiatowych zwiększył ilość wycinanych drzew rosnących 
w pasie przydrożnym. Obecnie i tak wycina się rekordową ilość drzew. Złożył 
stosowną interpelację w powyższym zakresie. Uważa, że należy dokonać 
szczegółowego przeglądu drzew i usunąć wszystkie zagrażające bezpieczeństwu 
użytkowników ruchu drogowego. Jako użytkownik dróg jest przeciwnikiem sadzenia 
nowych drzew przy drogach, preferuje nasadzanie w odległości 3 metrów od skraju 
jezdni krzewów. W sprawie modernizacji poboczy także złożył interpelację, gdyż w 
tym zakresie działania ZDP są znikome.  
 
Ad 10 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1430 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy                                                                         
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                           / -/ Marian Adamowicz 

 


